
 

 

 
   

 
Spørgsmål om implementering af de nye officielle 
kostråd 

 

Kære Alternativet 

Den 6. august 2024 har forvaltningen fået tilsendt følgende spørgsmål 
om implementering af de nye officielle kostråd: 

Motivation  
Alternativet ønsker indblik i, hvordan Københavns Kommune, herunder 

Børne- og Ungdomsforvaltningen, har integreret de nye officielle 

kostråd, som har til formål at fremmer sundere kostvaner, som er 

essentielle for at forbedre folkesundheden og forebygge 

livsstilssygdomme, som det ligeledes fremgår og er tilgængeligt via 

Fødevareministeriets hjemmeside.  

 

Spørgsmål 

1. Har Københavns Kommune implementeret de nye officielle kostråd i 

de forskellige forvaltningers arbejde og ydelser? I giver fald 

hvordan?  

2. Hvilke initiativer eller programmer er blevet eller vil blive iværksat for 

at sikre, at alle relevante parter er informerede om og anvender 

disse kostråd? 

3. Er der indsamlet data eller feedback om effekten af disse initiativer 

på kommunens ansatte og borgere? 

4. Hvordan følges der op på indsatsen? Kan ændringen ses i fx 

indkøb? 

 

Besvarelse 

Økonomiforvaltningen er ansvarlig for den tværgående 
implementering af Københavns Kommunes Mad- og Måltidsstrategi 
samt udbud af drift af kommunens kantiner. 
 
Svar fra Økonomiforvaltningen på hhv. implementering af kostrådene i 
det tværgående arbejde med Mad- og Måltidsstrategien samt 
kommunens kantiner kan læses her. 
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Alternativet (Å) 

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Ffvm.dk%2Farbejdsomraader%2Ffoedevarer%2Fde-officielle-kostraad&data=05%7C02%7C%7C12bb4c3374794b7d100b08dcb5f4ffe3%7C769058ab4487418f8b6cf4b48243edd7%7C0%7C0%7C638585311063280430%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=4%2Fjz8JOcR8VZ%2BhAqFuSglhmlBB0Mbd26lJJIMvqaALI%3D&reserved=0
https://www.kk.dk/sites/default/files/2024-08/Svar%20til%20Birgitte%20Kehler%20Holst%20%28%C3%85%29%20-%20vedr.%20Integrering%20af%20de%20nye%20kostr%C3%A5d.pdf
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Ad1 - Har Københavns Kommune implementeret de nye officielle kostråd i 

de forskellige forvaltningers arbejde og ydelser? I giver fald hvordan?  
 
I BUF tilbyder vi løbende rådgivning fra en madfaglig rådgiver (nu 
Meyers Madhus), som enhederne kan kontakte, hvis de har brug for råd 
og vejledning. I den madfaglige rådgivning har de blandt andet fokus 
på hvordan det er muligt at gøre de nye kostråd anvendelige i 
hverdagen.  
 
I BUF har vi ligeledes en opskriftdatabase med ernæringsberegnede 
opskrifter og menu-sammensætninger, plus diverse vejledende 
materiale til køkkenmedarbejdere. 
  
 
Ad2 - Hvilke initiativer eller programmer er blevet eller vil blive iværksat for 

at sikre, at alle relevante parter er informerede om og anvender disse 

kostråd? 

 
Der er ikke igangsat nye initiativer eller programmer i BUF i forbindelse 
med de nye kostråd.  
 
 
Ad3 - Er der indsamlet data eller feedback om effekten af disse initiativer 

på kommunens ansatte og borgere? 
 
Nej, der er ikke indsamlet data eller feedback.  
 
 
Ad4 - Hvordan følges der op på indsatsen? Kan ændringen ses i fx 

indkøb? 
 
I BUF følger vi ikke særskilt op. ØKF står hvert andet år for 
afrapportering af målene i Mad og Måltidsstrategien.   
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